

CEP – KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report XXXIII – (July 13, 2023 – July 20, 2023)

July 6:

- an-Naba' 399 – Statements by ISWAP - Nigeria

النيجيري المرتد، في بلدة (بني يادي)
بمنطقة (يوبى)، بقاذف قنابل عيار
(٤٠) ملم، وعادوا إلى مواقعهم
ساملين، ولله الحمد.

على صعيد آخر، أفاد مصدر خاص
لـ(النبا) بأن جنود الخلافة أسرروا
في يوم الأربعاء (١٧/ ذو الحجة)
أحد السحراء الكافرين، في قرية
(فوكارتي) بمنطقة (يوبى)، وقتلوه

التفاصيل ص ٥

استهداف معسكر للجيش النيجيري المرتد وقتل ساحر شمال نيجيريا

استهدف جنود الخلافة بولاية غرب
إفريقيا هذا الأسبوع معسكراً للجيش
وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى
استهدف جنود الخلافة في يوم الاثنين
النيجيري بالقنابل، كما أسرروا وقتلوا
أحد السحراء، بعمليتين في منطقة
(٢٢/ ذو الحجة) معسكراً للجيش

بأن جنود الخلافة أسروا في يوم الأربعاء (١٧/ ذو الحجة) أحد السحرة الكافرين، في قرية (فوكاري) بمنطقة (يوبى)، وقتلوه أمام حشد من أهالي القرية، ولله الحمد واللهم.

وبين المصدر أنَّ المجاهدين ألقوا موعظة لأهالي القرية المذكورة، بينما كانوا يقاتلون قتال عيار (٤٠) ملم، وعادوا إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد.

قتل ساحر أمام الناس

على صعيد آخر، أفاد مصدر خاص لـ(النبا) أنَّ ساحراً تم إعدامه على يد مجاهدين في قرية (فوكاري) بمنطقة (يوبى).

استهداف معسكر للجيش النيجيري وقتل ساحر شمال نيجيريا



المجاهدون يبيرون لأهالي قرية (فوكاري) في (يوبى) حكم الساحر في الإسلام



استهداف معسكر الجيش النيجيري في بلدة (بوني يادي) بمنطقة (يوبى)

استهداف معسكر للجيش بالقنابل

ولاية غرب إفريقيا

استهدف جنود الخلافة بولاية غرب إفريقيا هذا الأسبوع معسكراً للجيش النيجيري بالقنابل، كما جنود الخلافة في يوم الاثنين (٢٢/ ذو الحجة) مسقراً للجيش النيجيري المرتاد، في منطقة (يوبى) شمالي نيجيريا.

Translation: Attack on a Nigerian army camp and the killing of a magician in Northern Nigeria.

This week the soldiers of the caliphate in Western Africa Province attacked a camp of the Nigerian army with mortars and captured and killed a magician near (Yobe) in northern Nigeria.

Shelling an army camp with mortars

By the grace of God Almighty, on Monday 22 Dhu'l-Hijja soldiers of the caliphate attacked a camp of the murtad Nigerian army in the village of (Buni Yadi) near (Yobe). They fired 40 mm mortar grenades and safely returned to their camp. Praise be God.

Public execution of a magician

In other news, a source close to an-Naba' related that on Wednesday 17 Dhu'l-Hijja soldiers of the caliphate captured a Kafir magician in (Fukarti) near (Yobe) and publicly executed him.

The source added that the Mujahidin lectured the people of the village explaining that there are rules in Islam for dealing with magicians, namely that under Shari'a it is obligated to kill them for the grave danger they pose to Muslim villages.

July 15:

- Statement by ISWAP – Tungushe – (Borno) - Nigeria



ولادة غرب إفريقية
بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزاً للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (تنغوشى) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لفرارهم منه، واغتنم المجاهدون رشاشاً متوسطاً، وعادوا إلى موقعهم سالمين، ولله الحمد.

Translation: (27 Dhu'l-Hijja) By the grace of God Almighty, soldiers of the caliphate attacked a barricade of the murtad Nigerian army close to (Tunghushe) in the area of (Borno). They fled, the Mujahidin captured several rifles and safely returned to their camp. Praise be God.

July 16:

- Statement by ISWAP – Kitafila – Mararaba (Borno) - Nigeria



ولادة غرب إفريقية
بتوفيق الله تعالى، فجر جنود الخلافة عبوة ناسفة على دورية راجلة للجيش النيجيري المرتد، بين بلدتي (كتافيلا) و(مارارابا) بمنطقة (برنو) أمس، ما أدى لمقتل عنصرين وإصابة آخرين، ولله الحمد.

Translation: (28 Dhu'l-Hijja)

By the grace of God Almighty, yesterday soldiers of the caliphate detonated an explosive device on a patrol of the murtad Nigerian army on the road between (Kitafila) and (Mararaba). Two soldiers were killed, two others wounded. Praise be God.

July 17:

- Statement by ISWAP – Malam Fotori (Borno) – Nigeria



ولâية غرب إفريقيّة
بتوفيق الله تعالى، فجر جنود الخلافة عبوا ناسفة على دورية للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (مالم فتوري) بمنطقة (برنو) أول أمس، ما أدى لإعطال جرافة وإصابة من فيها، والله الحمد.

Translation: (29 Dhu'l-Hijja)

By the grace of God Almighty, two days ago soldiers of the caliphate detonated an explosive device on a patrol of the murtad Nigerian army in (Malam Fotori) and damaged a bulldozer, those aboard were injured. Praise be God.

July 19:

- Statement by ISWAP – Sabon Gari – Wajiroko – Nigeria



ولâية غرب إفريقيّة
بتوفيق الله تعالى، كمن جنود الخلافة لدورية للجيش النيجيري المرتد، بين بلدتي (سابون غاري) و(واجيروكو) أول أمس، حيث فجروا عليهم عبوا ناسفة واستهدفوهم بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لإعطال مدرعة وإصابة من فيها، والله الحمد.

Translation: (1 Muharram 1445 AH)

By the grace of God Almighty, two days ago soldiers of the caliphate ambushed the murtad Nigerian army on the road between (Sabon Gari) and (Wajiroko). They detonated an explosive device and attacked them with various weapons. One armoured vehicle was damaged, those on board were wounded. Praise be God.

- Statement by ISWAP – Njimtilo – Borno – Nigeria



ولاية غرب إفريقيا الأربعاء 1 محرم 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (جيمنتيلاو) بمنطقة (برنو) أول أمس، بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لفرارهم، واغتنم المجاهدون بعض معداتهم، ولله الحمد.

ولاية غرب إفريقيا
بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (جيمنتيلاو) بمنطقة (برنو) أول أمس، بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لفرارهم، واغتنم المجاهدون بعض معداتهم، ولله الحمد.

Translation: (*1 Muharram 1445 AH*)

By the grace of God Almighty, two days ago soldiers of the caliphate, armed with various weapons, attacked a roadblock of the murtad Nigerian army in the village (Njimtilo) in the area of (Borno). They fled and the Mujahidin captured some of their equipment. Praise be God.